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 TOIMINTAKERTOMUS  2019 
 

OAJ:n Uudenmaan  alueyhdistys–OAJ:s regionförening i Nyland ry  
  
  

  

  
1.Lapinjärvi-Myrskylän paikallisyhdistys purettu 1.1.2015, jäsenet muihin yhdistyksiin. 2. Loviisan seudun 
paikallisyhdistys 3. Askola-Pukkilan paikallisyhdistys 4. Porvoon seudun paikallisyhdistys,  Careerian 
paikallisyhdistys  5 . Pornaisten  paikallisyhdistys  6. Sipoon paikallisyhdistys  7. Keravan paikallisyhdistys,   
8. Tuusulan paikallisyhdistys  9. Järvenpään paikallisyhdistys,  Järvenpään koulutuskeskuksen opettajat  10. 
Mäntsälän paikallisyhdistys  11. Hyvinkään paikallisyhdistys, Hyrian opettajat  12. Nurmijärven 
paikallisyhdistys, Pohjois-Uudenmaan aikuiskouluttajat 13. Vihdin paikallisyhdistys 14. Karkkilan 
paikallisyhdistys  15. Kirkkonummen paikallisyhdistys  16. Lohjan paikallisyhdistys, Luksian paikallisyhdistys 
17. Raaseporin paikallisyhdistys, Axxell-lärare 18. Hangon paikallisyhdistys  19. Keudan paikallisyhdistys 
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YLEISTÄ   
  
OAJ Uusimaan tarkoituksena on toimia jäsenistönsä edunvalvojana, jäsenyhdistystensä 
toiminnan tukemiseksi ja edistämiseksi.  
  
Yhdistyksen tehtävänä on vaikuttaa aluetason päättäjiin ja alueelliseen kehitykseen ja 
OAJ:n edunvalvontatavoitteiden toteutumiseen Uudenmaan maakunnassa. Yhdistys 
tukee alueen opettajayhdistyksiä paikallisessa edunvalvonnassa. Tehtävänä on edistää 
ja mahdollistaa eri opettajaryhmien välistä yhteistyötä. OAJ Uusimaa haluaa olla 
tapahtumien ja koulutuksen näkyvä järjestäjä.  

  
JÄSENYHDISTYKSET 1.1. 2019 ja virallisten edustajien määrä  
 

NIMI JÄSENMÄÄRÄ EDUSTAJAT 

OAJ:n Askolan-Pukkilan py ry 92 2 

OAJ:s lokalförening Axxell Lärare- Opettajat rf 92 2 

OAJ:n Hangon py ry 102  (63+39) 2 

OAJ:n Hyvinkään opettajien py ry 564 10 

OAJ:n Hyrian Opettajat ry 187 4 

OAJ:n Järvenpään py ry 508 9 

OAJ:n Karkkilan py ry 106 2 

OAJ:n Keravan opetusalan py ry 398 7 
OAJ:n Keuda-opettajat paikallisyhdistys ry  275 5 

OAJ:n  Kirkkonummen py –  

OAJ:s lokalförening i Kyrkslätt ry 

571 (476+95) 10 

OAJ:n Lohjan py ry 708 12 

OAJ:n Loviisan seudun py ry 201 (116+85) 4 

OAJ:n Luksian py ry 131 3 

OAJ:n Mäntsälän Opetusalan py ry 271 5 

OAJ:n  Nurmijärven py ry 564 10 

OAJ:n Pornaisten py ry 56 2 

OAJ:n Porvoon seudun py- OAJ:s lokalförening för 

Borgånejdens lärare ry  

906 (724+ 182) 16 

OAJ Sipoon py ry- OAJ:s lokalförening i Sibbo rf 262 (179+83) 5 

OAJ:n Tuusulan Opetusalan py ry 527 9 

OAJ:n Vihdin Opettajat ry  377 7 

OAJ Spesia py  122 3 

OAJ:s lokalförening i Raseborg rf – 

OAJ:n Raaseporin py ry 

441 (214+227) 8 

Pohjois-Uudenmaan aikuisopettajat ry 40 2 

Kustvägens lärarförening (FSL) 77 2 

OAJ UUSIMAA YHTEENSÄ 7578 141 

 

Finlands svenska lärarförbund 788 jäsentä. Taulukossa FSL:n jäsenet liitetty 

paikallisyhdistysten jäsenmäärään.  
  
 
HALLINTO  
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OAJ UUSIMAAN HALLITUS, TOIMIHENKILÖT JA VALTUUTETUT 2019  
Tuomo Suihkonen, puheenjohtaja  Kerava   

Hallituksen jäsenet:    varajäsenet:   

                  Kirsi Contursi, Hyvinkää sihteeri   Kalle Häkkänen, Hyvinkää 

Lea Hirvasniemi-Haverinen, Nurmij. työhyvinv. Mikko Niiniluoto, Nurmijärvi  
Antti Honkanen, Tuusula lukiotr vetäjä  Katja Mäkinen, Tuusula 
Yrjö Kangas, Vihti     Pirjo Leväniemi, Vihti 
Leena Lehtimäki, Kerava 31.7. 2019 asti tiedottaja Ilkka Miettinen, Kerava tiedottaja 1.8. alk 
Ville Leppäniemi 26.11. 2019 alkaen 
Janne Louhi, Lohja dokumentointi   Ulla Hyttinen, Lohja 
Minna Mouhu Sipoo kotisivupäivitt.   Ilkka Sahlberg, Kirkkonummi 
Paula Pulkkinen, Porvoo koulutussihteeri  Leena Aaltonen, Porvoo 
Sirpa Tikkanen, Askola    Voitto Jäppinen, Vihti 
Eva-Stina Törnroos, Sipoo varapj   Maisa Niemiaho, Sipoo 
Sebastian Lindqvist FSL    Alexander Smeds, FSL  
    
Riitta-Kaisa Kosonen, Sipoo emäntä   Päivi Koistinen-Karppinen, Porvoo 
Leena Roos, Tuusula varapj    Kati Sadinmäki, Hyvinkää 
Virve Virta, Lohja     Hanna Viitaniemi-Levola, Lohja   
 
Tuire Arpalahti, Järvenpää    Mona Savinainen, CAREERIA 26.11. 2019 asti 
       Rabbe Johansson 26.11.2019 alkaen 
Kari Hämäläinen, Hyria    Lilja Holster, Hyria 
Tellervo Hiirikoski, LUKSIA amm. ryhm.vet.    Ville Pesonen Työtehoseura  
Jari Hourula, Keuda     Vappu Heikkinen, Axxell lärare 
    
Muut läsnäolijat: 
Sari Aksberg  valtuutettu, yhteistoiminta- ja työsuojeluyhteyshenkilö  
Säde Heikinheimo      valtuutettu   
Raili Leivo  taloudenhoitaja 
Teija Punkki   valtuutettu 
Maarit Rahkola OAJ hallituksen jäsen 
Jari Salminen  alueasiamies 31.7. asti  
Ilkka Miettinen  alueasiamies 1.8. alk. 
Sari Sirniö  valtuutettu 

                               
Taloudenhoitajan tehtävää hoitamaan valittiin Raili Leivo  
 

EDUSTUKSET  
 
OAJ:n hallitus 2018-2020 Kirsi Contursi ja Maarit Rahkola  
varajäsenet Paula Pulkkinen ja Tuire Arpalahti 
 

OAJ:n valtuusto 2018-2022 jäsenet ja varajäsenet:  
Uudenmaan YSI vaalipiiristä valtuutetut ovat Sari Aksberg, Kirsi Contursi, Lea 
Hirvasniemi-Haverinen, Yrjö Kangas, Janne Louhi, Paula Pulkkinen ja Tuomo Suihkonen 

Varhaiskasvatusopettajien edustaja on Sari Sirniö, OAO:n edustajat Säde Heikinheimo ja 
Teija Punkki. FSL:n edustaja Sebastian Lindqvist. 
Varajäsenet: Ysi piiristä Antti Honkanen, Markku Tikkanen, Eva-Stina Törnroos.  LTO-
varaedustajat ovat Riitta-Kaisa Kosonen ja Virve Virta sekä OAO:n Maarit Rahkola ja Tuire 
Arpalahti 
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OAJ:n toimikuntien ja työryhmien jäsenet ja varajäsenet 2018-2020 

Järjestö- ja viestintätoimikunta: Sari Sirniö vara Sari Aksberg 

Koulutuspoliittinen toimikunta: vara Lea Hirvasniemi-Haverinen 

Tulo-ja palkkapoliittinen toimikunta: Paula Pulkkinen vara Sebastian Lindqvist 
Työhyvinvointiryhmä: Markku Tikkanen vara Eva-Stina Törnroos 

Okka-säätiö: Eva-Stina Törnroos pj 
Työttömyyskassa: Eva-Stina Törnroos ja Maarit Rahkola 

Talousvaliokunta: Kirsi Contursi vara Maarit Rahkola 

Senioritoimikunta: OAJ hall. edustaja Kirsi Contursi 
Pedagoginen toimikunta: Eva-Stina Törnroos, Päivi Koski 
 

KOKOUKSET  
  

Sääntömääräinen kevätkokous pidettiin keskiviikkona 21.3. Hyvinkäällä hotelli Sveitsin 
tiloissa.  
Läsnä oli 46 virallista kokousedustajaa 13 yhdistyksestä.  Puheenjohtajana toimi rehtori 
Johanna Heikkilä Hyvinkään Hakalan talosta. Kokousväki pääsi esittämään kysymyksiä 
eduskuntavaaliehdokkaille ennen kokousta järjestettävässä vaalitapahtumassa.   
  
Sääntömääräinen syyskokous pidettiin torstaina 26.11. kokoushotelli Gustavelundissa 
Tuusulassa. Paikalla oli 77 virallista kokousedustajaa 17 
yhdistyksestä.  Puheenjohtajana toimi Ari Ahokas Tuusulasta. Ennen kokousta näyttelijä, 
kouluttaja Jaana Saarinen kertoi osallistujille asiaa työhyvinvoinnista. 

 

Ylimääräinen yhdistyksen kokous pidettiin 17.12. Talkootiellä, koska yhdistyksen 
varsinaisessa kokouksessa ei toimittu toiminnantarkastajien valinnassa yhdistyslain 
määrittämällä tavalla. Puheenjohtajana toimi uudelleen Ari Ahokas Tuusulasta. Paikalla 
oli 23 virallista kokousedustajaa 9 yhdistyksestä. 

  
OAJ Uusimaan hallitus kokoontui vuoden 2019 aikana 8 kertaa, joista seitsemäs kerta oli 
ns. sähköpostikokous. Kokoukset pidettiin pääsääntöisesti yhdistyksen toimitilassa 
Vantaalla osoitteessa Talkootie 7, Vantaan opettajien ammattiyhdistyksen 
tiloissa.  Hallituksen asialistan kohtia käsiteltiin yhteensä 109.  

  
TYÖVALIOKUNTA   
  
Työvaliokunnassa toimi puheenjohtaja Tuomo Suihkonen, varapuheenjohtaja Leena 
Roos,  varapuheenjohtaja Eva-Stina Törnroos, taloudenhoitaja Raili Leivo, alueasiamies 
Ilkka Miettinen ja sihteeri Kirsi Contursi.  
Työvaliokunta valmisteli hallituksen kokoukset, seminaarin ja vuosikokoukset.  
  
OAJ Uusimaan ja OAJ Pääkaupunkiseudun työvaliokunnat alueasiamiehineen 
kokoontuivat kerran ja valmistelivat alueellista edunvalvonta- ja vaikuttamistoimintaa 
maakunnissa hallitustensa linjausten mukaisesti.  
   
EDUNVALVONTA   
  
Edunvalvontatiimiin kuuluivat pj Tuomo Suihkonen, Yrjö Kangas, Kirsi Contursi, Sirpa 
Tikkanen, Janne Louhi, Antti Honkanen, Sebastian Lindqvist, Virve Virta, Tuire Arpalahti, 
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Eva-Stina Törnroos, Leena Roos, Maarit Rahkola, Jari Salminen 31.7. asti ja Ilkka 
Miettinen 1.8. alk. 
 
Edunvalvontatiimi kokoontui vuoden 2019 aikana 4 kertaa. 
Edunvalvontatiimissä on kerätty tietoa paikallisista käytänteistä ja asioista 
varhaiskasvatuksesta toiselle asteelle. Harkinnanvaraista edunvalvonnan tukea 
maksettiin Keski-Uudenmaan Kuuma-kuntien paikallisyhdistysten hallitusten 
yhteissuunnitteluseminaarin ateriakuluihin. 
  

OAJ Uusimaa järjesti Varhaiskasvatusillan 29.1. Talkootiellä Vantaan Hiekkaharjussa. 
Tuolloin silloisen LTOL:n puheenjohtaja Anitta Pakanen oli puhumassa alueemme 
varhaiskasvatusväelle uuden varhaiskasvatuslain vaikutuksista. Varhaiskasvatusillassa oli 
vieraana myös kansanedustaja Raija Vahasalo, jonka kutsumana alueemme väkeä oli  
31.1. eduskuntavierailulla. Tilaisuudessa nousivat esille ryhmäkoot varhaiskasvatuksesta 
toiselle asteelle, opettajamitoitus, arviointikriteerit, opettajien koulutus, työviihtyvyys, 
sisäilma sekä lukion ja ammatillisten opettajien edunvalvontaan liittyviä asioita. 
  
Edunvalvonnallisesti kevään 2019 merkittävimpiin  tilaisuuksiin kuuluu 21.3. Hyvinkään 
Sveitsissä pidetty #koulutusratkaisee-eduskuntavaalitapahtuma. Tilaisuudessa lähes sata 
paikalle saapunutta uusmaalaista opettajaa sai kuulla 17 vaalipaneeliin osallistunutta 
kasvatus- ja koulutusmyönteistä kansanedustajaehdokasta, jotka edustivat useampaa eri 
puoluetta. Kansanedustajaehdokkaat saivat ennen tilaisuutta mainostaa itseään 
aulatiloissa ja Kahoot-peli toi vaalipaneeliin toivottavaa leikillisyyttä. Tilaisuuden jälkeen 
siihen osallistuneita vaaliehdokkaita muistettiin kiitosviestillä ja edukuntaan päässyttä 
uusmaalaista opettajataustaista Inka Hopsua onniteltiin valinnan johdosta vaalien jälkeen. 
  
OAJ:n kevätvaltuustoon OAJ Uusimaalta lähti hallituksen valmistelema valtuustoaloite 
opettajien täydennyskoulutuksesta, sen tarpeesta ja opettajia alati muuttuvassa työssään 
tukevaan ja motivoivampaan suuntaan. Sekä kevät että syysvaltuustossa alueemme 
valtuutetut pitivät useita puheenvuoroja ja tekivät myös ponsiesityksiä mm. vipu-
applikaation kehittämisestä, työpaikan yhteistoiminnasta ja oppilasarvioinnista. 
Hallituksen suunnitteluseminaari pidettiin Tirvassa 23.-24.8.Siellä käytiin läpi 
arvotyöskentelyä yhteistoiminnallisesti uuden alueasiamiehen johdolla. Seminaarin aikana 
työskenneltiin ryhmissä ja tiimit kokoontuivat omien aiheidensa äärelle. Ohjelmatiedoista 
poiketen suunnitteluseminaarin yhteydessä ei pidetty hallituksen kokousta. 
 
Syksyllä Perusopetusilta kokosi väkeä 12.9. Talkootielle Vantaalle, kun olimme kutsuneet 
OAJ:n neuvottelujohtaja Petri Lindroosin puhumaan alueemme perusopetuksesta 
kiinnostuneille opettajille perusopetuksen vuosityöajasta, neuvottelukierroksesta, 
oppilasarvioinnista ja oppivelvollisuudesta. 
  
OAJ:n työhyvinvoinnin lukuvuosi on ollut esillä useammassa tilaisuudessamme. 
Työhyvinvoinnin lukuvuotta on esitelty puheenjohtajan toimesta mm. OAJ Uusimaan 
hallituksen  syysseminaarissa Tirvassa, Keski-Uudenmaan kuumakuntien 
paikallisyhdistysten hallitusten yhteistyöseminaarissa 6.9. Kytäjä Golfissa Hyvinkäällä, 28.-
29.9. ammatillisten seminaarissa, 4.10. OAJ Uusimaan järjestämässä Maailman opettajien 
päivän tilaisuudessa Bio Rexissä Helsingissä sekä puheenjohtaja-, sihteeri -ja 
luottamusmiesten koulutuksessa 26.11. Långvikissa Kirkkonummella. Näissä 
tilaisuuksissa on ollut myös alueasiamiehen katsauksia ajankohtaisista edunvalvonta-
asioista ja neuvottelutilanteesta. 
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Ammatillisten opettajien edunvalvontaa pyrittiin kehittämään ammatillisten seminaarissa 
28.-29.9, jolloin matka suuntautui Viroon. Seminaarin tavoite oli saada kerättyä tietoa 
ammatillisten opettajien asioista ja perustaa ammatillinen työryhmä. Ammatillisten 
koulutuksen tuloksena perustettiin Tellervo Hiirikosken johdolla ammatillinen työryhmä 
alueellemme, joka on alkanut kokoontua säännöllisesti. 
  
Alueasiamies viritteli opiskelijayhteistyötä osallistumalla Soolin järjestämään tilaisuuteen 
3.10. 
  
26.11. syyskokouksemme pidettiin Tuusulan Gustavelundissa. Sielläkin työhyvinvointi 
nousi esille mm. Jaana Saarisen vuorovaikutteisella luennolla. Edunvalvonnallisesti 
saimme nostettua Keski-Uusimaa-lehteen jutun, jossa kirjoitettiin opettajarekisteristä, 
ryhmäkoosta, johtajuuden merkittävästä roolista opettajien työhyvinvoinnille. Näitä asioita 
puheenjohtaja korosti myös vuosikokouspuheessaan kokousyleisölle. 
  
Pääkaupunkiseudun hallituksen ja työvaliokunnan kanssa teimme yhteistyötä kutsumalla 
molempien alueyhdistysten työvaliokunnan jäseniä helmikuussa ravintola Loisteeseen 
keskustelemaan ajankohtaisista edunvalvonta-asioista ja 27.11. kävimme molempien 
alueyhistysten yhteisellä edukuntavierailulla tapaamassa kansanedustajista Inka Hopsua, 
Sari Sarkomaata ja Mia Laihoa. Alueeltamme nostimme tuossa vierailussa esille 
opettajamitoituksen oppivelvollisuuden laajentuessa, opettajarekisterin, oppilaitosten 
turvallisuuden ja oppilaiden tuen varhaiskasvatuksesta korkeakouluihin asti. 
Pääkaupunkiseudun kanssa järjestimme myös yhteisen järjestöillan 9.10. aiheella Mikä 
mättää-auttaisiko lakko? Eläkeillat ja mm. tiedottajakoulutus olivat Pääkaupunkiseudun ja 
Uusimaan alueyhdistysten jäsenille tarkoitettuja. 
  
OAJ Uusimaan hallitus päätti syksyllä kokouksessaan lähteä mukaan OAJ:n kehittämään 
esimiesten edunvalvontakokeiluun. 
  
Pääluottamusmieskollegio   

Vuoden aikana kollegio kokoontui kolme kertaa 5.2., 28.5. ja 12.11. Asialistat olivat jaossa 
etukäteen, ne käsiteltiin tapaamisten alussa ja tapaamisista kirjattiin muistiot. Paikallisista 
terveisistä käytiin vapaata keskustelua.  Yhteisiä terveisiä välitettiin myös OAJ toimiston 
suuntaan tiedoksi.  

Esiin nousseita asiasisältöjä olivat muun muassa eduskuntavaalien jälkihoito, 
luottamusmiesvaalit, ammatillisten opettajien vuosityöaika, opettajien työhyvinvointi, 
opettajien työtaakan lisääntyminen, työhyvinvoinnin teemavuosi, ammatillisen työryhmän 
tarpeellisuus, lukiouudistus, lukion ops-työ ja lukioiden edunvalvonta, jolle koettiin myös 
tarvetta alueella.  

Kollegiolla todettiin olevan iso merkitys pääluottamusmiehille.  

Lastentarhanopettajien luottamusmiestoiminta   

VAKA-kollegio kokoontui kaksi kertaa 23.4. ja 29.10.   
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Tiedonkulkua varhaiskasvatuksen luottamusmiesten ja pääluottamusmiesten kollegioiden 
välillä pyrittiin parantamaan. Samat asiasisällöt puhuttivat keskusteluissa molemmissa 
kollegioissa.  

Tapaamisissa käytiin läpi paikallisia kuulumisia, jaettiin kokemuksia ja tietoa paikallisesta 
tilanteesta, kyseltiin, kommentoitiin ja annettiin vertaistukea yhdessä keskustellen. 
Puheenaiheita vuoden aikana olivat muun muassa SAKKI-ajan seuranta, 
neuvottelutilanne, epäpätevyysalennukset, TePa ja varallaolo. 

Työsuojeluverkosto 

OAJ Uusimaan työsuojeluverkosto kokoontui vuonna 2019  neljä kertaa ja käsitteli 
kokouksissaan ajankohtaisia opetusalan työsuojeluasioita kuten sisäilmaongelmien 
ratkaisumalleja, vaara- ja uhkatilanteiden ilmoitusjärjestelmiä, psykososiaalisen 
kuormituksen hallintakeinoja sekä työsuojeluvaltuuteun roolia päiväkoti- ja 
oppilaitoshankkeissa. Verkoston koollekutsujana ja sihteerinä toimi Sari Aksberg. 

Lukioverkosto 

OAJ Uusimaan Lukiotyöryhmä on kokoontunut ensimmäisenä kokonaisena 
toimintavuotenaan hallituksen rajaaman enimmäismäärän eli neljä kertaa. ( 29.1, 17.4, 11.9 

ja 3.12)  Lähes jokainen alueyhdistyksen toimialueen paikallisyhdistys on jo nimennyt 

edustajansa työryhmään. LTR on kartoittanut monenkirjavaa kuvaa alueen lukioiden 
paikallisista olosuhteista ja käytänteistä, joiden on yhteisesti todettu kaipaavan 
päämäärätietoista edunvalvonnallista koordinoivaa tarkastelua. Samoin Lukiolain ja 
LOPS:in tuomat uudistukset edellyttävät alueyhdistykseltä jatkossakin aivan uudenlaista 
jäsenistön edunvalvontaan panostamista ja tiedonkulkua molempiin suuntiin. Lukiossa 
opettaville suunnattu edunvalvontailta järjestettiin yhteistyössä OAJ:n toimiston kanssa  
syksyllä Lohjalla, mistä palaute on ollut varsin kannustavaa. Uudistuva lukio-opettajien 
edunvalvontatyö on vasta aivan alussa, mutta LTR:n edustajat ovat jo olleet mukana 
esim. syksyllä Eduskunnassa kansanedustajatapaamisessa, missä myös todettiin 
toisenasteen uudistusten kaipaavan syvempää ja suorempaa yhteistyötä jatkossa 
lainlaatijoiden ja kentän välillä. Monella tapaa tarpeelliseksi koetun lukiotyöryhmän 
toiminnan voi todeta lähteneen kuluneena vuonna oivallisesti käyntiin. 

Ammatillinen verkosto 

Hallitus päätti toimintavuoden aikana perustaa ammatillisten opettajien edunvalvontatyön 
kehittämiseksi työryhmän. Ammatilliset opettajat toimivat mm. ammatillisissa 
oppilaitoksissa ja vapaan sivistystyön opetustehtävissä.Uudenmaan aktiiviset 
ammatilliset opettajat järjestivät suunnitteluseminaarin Tallinnassa 28.-29.9.2019. 
Seminaarissa koottiin eri sopimusalojen edustajista työryhmä, jonka tehtäväksi asetettiin 
edunvalvontateemojen kartoittaminen ja toimintasuunnitelman laatiminen.  

 

OAJ valtuutettujen ja OAJ Uusimaan hallituksen tapaamiset  
Ennen kumpaakin OAJ valtuuston kokousta alueen valtuutetut ja alueasiamies 
kokoontuivat. Tapaamisten tarkoituksena oli tehostaa alueen vaikuttamista ja näkyvyyttä 
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valtuustossa. Tapaamisissa keskusteltiin valtuustoasioista, vuosityöajasta ja OAJ:n 
järjestörakenteen kehittämisestä.  
 

VIESTINTÄ   

Toimintavuotena viestinnästä vastaavana varapuheenjohtajana toimi Leena Roos. 
Tiedottajana ja facebookista vastaavana toimi Leena Lehtimäki kevätlukukauden  ja Ilkka 
Miettinen syyslukukauden.  Internet-sivustosta vastasi Minna Mouhu.  Dokumentoijana 
toimi Janne Louhi. 

Viestintätiimiin kuuluivat Leena Roos pj, Minna Mouhu, Leena Lehtimäki 
siht.(kevätlukukauden), Jari Salminen ( kevätlukukauden), Kari Hämäläinen, Jari 
Hourula, Raili Leivo ja Säde Heikinheimo. Viestintätiimi täydentyi syyslukukaudella 
alueasiamies Ilkka Miettisellä. Tiimi kokoontui kolme kertaa. 

Opettaja-lehden 22.11. välissä jaettiin tiedote yhdistyksen jäsenille. Tiedotteen 
ajankohtaisena aiheena oli tällä kertaa työhyvinvointi, sekä uuden puheenjohtajan ja 
aluesiamiehen esittäytyminen. 

Yhdistyksen hallitus ja OAJ:n valtuuston jäsenet käyttivät WhatsAppia sisäisessä 
viestinnässään. Kokousaineiston jakamiseen ja dokumenttien muokkaamiseen käytettiin 
Google Driven asiakirjatyöskentelyä.  

Yhdistys julkaisi sivustollaan 15 blogia. Niiden kirjoittajiksi saatiin puheenjohtajan ja 
alueasiamiehen lisäksi useita vieraskyniä mm. Raija Vahasalo. Yhdistys viestitti myös 
Twitterin ja Facebook-sivustojen kautta, Facebookin seuraajien määrä oli vuoden 
lopussa reippaasti yli 900. 

Viestintätiimi huolehti Ezy-Expence ohjelman käytön ohjeistuksesta hallitukselle. Tiimi 
selvitteli  mahdollisuutta lähteä mukaan uusien nettisivujen pilottihankkeeseen. Koulutus 
ja aineisto tulee OAJ.n puolelta. Hallitus teki päätöksen hankkeeseen osallistumisesta. 

OAJ hallitus myönsi  OAJ:n hopeisen ansiomerkin kultaisin lehvin  Kirsi Contursille, 
Hyvinkää. 

KOULUTUS JA MUUT TAPAHTUMAT  
  
Koulutustiimiin kuuluivat Eva-Stina Törnroos puheenjohtajana, Paula Pulkkinen sihteerinä, 
Lea Hirvasniemi-Haverinen, Leena Roos, Riitta-Kaisa Kosonen, Sari Sirniö,  Tellervo 
Hiirikoski  ja Sari Aksberg. Tiimi kokoontui 7 kertaa. Tiimi on vastannut tilaisuuksien 
suunnittelusta yhdessä työvaliokunnan ja kunkin ryhmän kanssa sekä käytännön 
järjestelyistä. 
 
Koulutus on ollut keskeinen osa yhdistyksen toimintaa. Toimintavuoden aikana järjestettiin 
lisäksi koko jäsenistölle suunnattu virkistystapahtuma 5.10. maailman opettajien päivänä.   
Yhdistys järjesti vuoden mittaan 33 erilaista koulutustilaisuutta tai tapahtumaa. 
Koulutuksellisia osuuksia oli myös mm. vuosikokouksissa, pääluottamusmieskollegion, 
varhaiskasvatuskollegion tapaamisissa sekä lukiotyöryhmän ja ammatillisen työryhmän 
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tapaamisissa. Koulutusta annettiin kaikille eri jäsenryhmille ja useille jäsenyhdistysten 
toimijaryhmille. Tilaisuuksiin osallistui yhteensä 872 jäsentä ja toimijaa.   
  

OAJ Uusimaa KOULUTUSTILAISUUDET ja TAPAHTUMAT 2019   

TILAISUUDEN NIMI  Osallistujat 

OAJ Uusimaan hallituksen suunnittelu ja koulutusseminaari, Helsinki 22 

OAJ Uusimaa Uusien toimijoiden koulutus, Järvenpää 23  

OAJ Uusimaa Eläkekoulutus, Helsinki 45 

OAJ Uusimaa Yhteysopettajakoulutus, Hyvinkää 89 

Uudenmaan alueellinen yhteistoiminnan neuvottelupäivä, Helsinki  24 

Työsuojeluverkoston kehittämisiltapäivä, Vantaa 12  

Perusopetuksen ilta, Vantaa 42 

Määräaikaisilta, Porvoo 16 

OAJ Uusimaa Puheenjohtajat ja sihteerit, Kirkkonummi 41 

OAJ Uusimaa syysvuosikokous, eduskuntavaalitapahtuma, Hyvinkää 
OAJ Uusimaa kevätvuosikokous,työhyvinvointi, Tuusula 

170 

Some-tiedottamisen ja kriisiviestinnän koulutus, yhdessä PKS:n 
kanssa, Helsinki 

30  

MOP-tapahtuma, Helsinki 90 

Järjestövalmiuden kenttäkierros, jäsenilta, yhdessä PKS:n kanssa, 
Helsinki 

40 

Hallituksen koulutus OAJ-risteilyn yhteydessä 20 

Varhaiskasvatusilta, Vantaa 15 

Eduskuntavierailu, Helsinki  40 

Tiedottajakoulutus, yhdessä PKS:n kanssa, Hki 5 

Vapaan sivistystyön opettajien koulutusaamupäivä  yhdessä PKS:n 
kanssa,Hki  

5 

PKS:n eläkeinfot x 2, Helsinki 10 

Erkin-malja golf-tapahtuma, Hyvinkää 10 

Kollegiot, Vantaa  70 

Työsuojeluverkosto x 4, Vantaa  40 

Ammatillisten aktiivitoimijoiden seminaari, Tallinna 13 

Lukioilta Lohja 19 
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TALOUS 
 

Yhdistyksen talous on perustunut OAJ:n maksamiin alueyhdistysavustukseen 
(perusosa+ jäsenmäärään pohjautuva osa+ FSL-tuki), aluetoimijakorvaukseen 
(puheenjohtajan ja alueasiamiehen työajan osto) ja jäsenmaksuihin. Jäsenmaksu 
vuonna 2019 oli 0,02 % henkilöjäsenen bruttotuloista. Muita tuloja on saatu 
paikallisyhdistysten maksamista koulutustilaisuuksien omavastuumaksuista, 
koulutustukena (TJS), työnantajien ateriakorvauksina (YT-koulutus) sekä vakuutusyhtiö 
Turvalta markkinointimaksuna. Menoista merkittävin osa on käytetty 
koulutustilaisuuksien järjestämiseen (majoitus, tilavuokrat, ruokailut ja kouluttajapalkkiot) 
ja kokoustoimintaan (palkat, palkkiot, matkakorvaukset ja kokoustarjoilut).  

Talousarvio ei toteutunut arvion mukaan. Vuoden budjetti oli laadittu 6752 euroa 
alijäämäiseksi, jotta edellisten vuosien ylijäämää olisi kulutettu.Toimintavuoden tulos oli 
37.694,90 € ylijäämäinen. (2018 tulos oli 24.647,53 € alijäämäinen) merkittävimmät 
seikat, jotka vaikuttivat suureen ylijäämään olivat seuraavat:* Puheenjohtajan ja 
alueasiamiehen työajan oston kulut olivat edellistä vuotta pienemmät, koska neuvottelun 
tuloksena heidän työnantajiltaan ostettiin kummallekin vain yksi työpäivä viikossa.            
* Koulutusmenot olivat ennakoitua pienemmät, vaikka koulutustilaisuuksia järjestettiin 
edellisvuotta enemmän.* Matkakulut vähenivät. (kimppakyydit, lyhyemmät matkat 
kokous- ja koulutuspaikoille). 
 

Taseessa oli 31.12. 2019 vastattavaa 174.644,08 € (2018 vuonna 129.947,73€). 
Yhdistyksen omaisuus koostuu vähäisestä  kalustosta sekä pankkitileillä olevista 
rahoista.   
 
Vuoden 2019 alkupuolella tapahtui merkittävä muutos yhdistyksen taloudenhoidossa. 
Pitkäaikainen talousasioitten hoitaja irtisanoutui omasta pyynnöstään helmikuun lopussa. 
Hänen palvelussuhteensa päätyttyä yhdistyksen hallitus päätti ostaa kirjanpito- ja 
maksuliikennepalvelut tilitoimistolta. Tarjouksen jättäneistä tuli valituksi 1.4.2020 alkaen 
Talousverkko /Online Accounting J&K Oy. Kirjanpidon, matkalaskujen käsittelyn ja 
palkanlaskennan kustannukset olivat huhtikuun alusta vuoden loppuun 6.409,16€ ja 
taloushallinto-ohjelmisto Netvisorin veloitukset 1.315,37€ eli yhteensä 7.724,37€ 
    
 


